

CHÂTEAU
LA GRÂCE DIEU DES PRIEURS
SAINT-ÉMILION GRAND CRU

by ART RUSSE



ILYA REPIN

Demonstration on October 17, 1905 - 1906
Manifestation du 17 octobre 1905 - 1906

100 cm × 100 cm
Oil on canvas
Huile sur toile

UK This painting by Ilya Repin, artist, teacher, and a key figure in Russian realism art, is a snapshot of that pivotal moment in Russian history. We see members of Russia's progressive society: students, professors, and workers. Full of enthusiasm, they are carrying red flags and singing revolutionary songs... The artist sought to convey the excitement and state of mind of the crowd. Many of the characters are real historical figures. Due to a censorship ban, the Russian public won't see the work until 1912.

FR Ce tableau d'Ilya Répine, artiste, pédagogue et figure clé du réalisme russe, est un instantané de ce moment charnière de l'histoire russe. Nous voyons des membres de la société progressiste de la Russie : des étudiants, des professeurs et des travailleurs. Plein d'enthousiasme, ils portent des drapeaux rouges et chantent des chansons révolutionnaires ... L'artiste a cherché à transmettre l'excitation et l'état d'esprit de la foule. En raison d'une interdiction de censure, le public russe ne la découvrira qu'en 1912.